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ذوقزدگيبراياصلاحطلبان
فراموشيآورد!

اغلب اصلاح طلبان در مورد طرح موضوع رفراندوم، مثل هميشه 
صرفاً ذوق زده از بيان موضوعي هستند كه مي تواند براي گوينده 
فخر و پرستيژ رسانه اي بياورد، اما روشن نيست نتيجه اجرايي 
شدنش هم به سود آنها باش��د يا خير. اين اشتباه محاسباتي 
موجب شده تا آنها بعضاً پيشنهادات جالب توجه هم بدهند. 
براي مثال، روزنامه آرمان در سرمقاله روز پنج شنبه خود با عنوان 
»تابوي همه پرسي« آورده كه »مسائلي از قبيل ايجاد راديو و 
تلويزيون خصوصي، افزايش يا عدم افزايش قيمت سوخت يا 
نحوه توزيع يارانه ها چنانچه به همه پرسي گذاشته شود، حكايت 
از رشد دموكراسي و مردم گرايي بيشتر در يك جامعه دارد. « 
به نظر مي رسد روزنامه آرمان فراموش كرده كه از قضا در مورد 
پرداخت يارانه ها، دولت حسن روحاني حداقل يكبار نظرش را 
به معرض رأي عموم گذاشته و در مقابل پيشنهاد انصراف مردم 
از دريافت يارانه، جواب هم از مردم گرفته اس��ت: نه! نوروز 93 
همه برنامه هاي صداوسيما متاثر از پيشنهاد دولت براي انصراف 
از دريافت يارانه بود كه در نهايت با مخالفت 97 درصدي مردم 
مواجه شد.  حال دوباره سخن گفتن از رفراندوم يارانه اي بيشتر 

به يك شوخي شبيه اس��ت كه جز هدر رفت بودجه عمومي و 
اشغال ظرفيت رواني كشور فايده اي ديگر ندارد. البته مي تواند 

يك اداي دموكراسي هم براي دولت به شمار رود و نه بيشتر. 
در مورد قيمت س��وخت هم موج مخالفت ه��ا پس از ارائه 
لايحه بودجه 97 و پيشنهاد 1/5 برابر شدن قيمت سوخت، 
ش��ايد جواب مناس��بي ب��راي روزنامه آرمان باش��د. موج 
مخالفت هايي كه در نهايت دولت را مجبور به غقب نشيني 
از افزايش قيمت بنزين ك��رد.  همه اصلاح طلبان هم البته 
مثل روزنامه آرمان نيستند. س��عيد حجاريان گويا به اين 
موضوع كه نتيجه همه پرسي يا فرآيند رسيدن به آن الزاماً 
به نفع اصلاح طلبان نيست، پي برده و آشكارا مي نويسد كه 
»اين امر پيچ و خم هاي زي��ادي دارد« و اضافه مي كند كه: 
»اولاً، رهبري يا دو سوم نمايندگان بايد موضوع همه پرسي 
را تأيي��د كنند، ثانياً، ش��وراي نگهبان چ��ون آن را مصوبه 
مجلس مي داند، براي خود حق اظهارنظر قائل است. « و بعد 
آورده است كه »به هر تقدير، من معتقدم استفاده از حربه 
همه پرسي در شرايط كنوني و با توجه به تجربيات پيشين، 
امري خطرناك است؛ چراكه به تناقضات موجود در قانون 
اساس��ي دامن زده و ما را چندين گام از مردم سالاري دور 

خواهد كرد. «

ش��بكهملكه:»22بهمنتماشایي«  
فشارفضايمجازيبود!

بي بي سي فارسي،  شبكه ملكه انگلس��تان در برنامه ديده بان، 
صفحات اول برخي روزنامه هاي 23 بهمن را كه در تيتر يك خود، 
راهپيمايي 22 بهمن  را »تماشايي« توصيف كرده بودند، نمايش 
داد و مجري و كارشناس اين برنامه از تكرار واژه تماشايي در صفحه 
اول هش��ت روزنامه از جناح هاي مختلف تعجب كردند. مسعود 
بهنود، كارشناس اين شبكه، اين اتفاق را نتيجه تأثير شبكه هاي 
اجتماعي و فضاي مجازي دانست! و مجري هم گفت كه هشتگ 
تماش��ايي در همان روزها در فضاي مجازي ديده شده بود.  يك 
برنامه كه براي تحليل روزنامه ها است، كارشناسان آن تعمداً و 
يا شايد از سر بي اطلاعي، دليل اصلي استفاده روزنامه ها از اين 
واژه را  كه البته بيشتر از هشت روزنامه بودند، مخفي مي كند و 
نمي گويد كه تأكيد رهبري انقلاب ايران بر »حضور تماشايي« 
مردم ايران در راهپيمايي چله انقلاب، علت پرشماري هشتگ 
حضور تماشايي در فضاي مجازي و نيز انتخاب اين تيترها در 
روزنامه هاي جناح هاي مختلف ايران شد. رهبری در 19 بهمن 
امس��ال فرمودند:»امس��ال به لطف الهي، 22 بهمن از آن 22 

بهمن هاي تماشايي خواهد بود.«

365 روز جشن ٤۰ سالگي انقلاب اسلامي
 39 سال از عمر انقلاب اسلامي ايران گذشت و وارد چهلمين سال خود 
شد، انقلابي كه منشأ تحولات بنيادين در سطح منطقه و جهان شده است. 
بي شك بعد از رنسانس و انقلاب صنعتي در اروپا، هيچ حادثه و رويدادي 
تا اين اندازه در تحولات سياسي، اجتماعي، فرهنگي، امنيتي و... در جهان 

مؤثر نبوده است. 
به زعم بسياري از صاحب نظران به ويژه انديشمندان شرقي، مرگ تفكر 
و انديشه و ايدئولوژي سوسياليزم و كمونيزم در جهان و فروپاشي اتحاد 
جماهير شوروي محصول و نتيجه ظهور و پيدايش انقلاب اسلامي مبتني 
بر انديشه ديني اس��ت. ظهور حماس و جنبش مقاومت فلسطين ميوه 
انقلاب اسلامي ايران اس��ت. ظهور محور مقاومت در منطقه غرب آسيا 
محصول انقلاب ماست. تغيير استراتژي رژيم اشغالگر قدس از استراتژي  
»جنگ در بيرون از خانه، امتيازگيري در داخل فلسطين« به »جنگ در 
داخل فلسطين و امتيازدهي در بيرون« به بركت انقلاب اسلامي ماست. 
تبديل انديشه صهيونيستي »نيل تا فرات« به انديشه »كشيدن ديوار دور 
منطقه اشغالي« حاصل انقلاب اسلامي است. شكستن ابهت مستكبران 
و نظام فاسد سرمايه داري غرب ميوه شجره طيبه انقلاب اسلامي است. 
پيدايش تفكر عدالت خواهي در برابر تفكر پوسيده ليبرال سرمايه هاي 
غربي از انقلاب ماست. جنبش بيداري اسلامي در جهان اسلام و بيداري 
انساني در كره زمين به بركت انقلاب اسلامي ايران است و در يك كلمه   
جهان بشريت تحت تأثير انقلاب اسلامي در مرحله گذار از نظام سلطه 
و سرمايه   داري به مرحله بازگشت به معنويت و عدالت خواهي در جهان 
است و به رغم همه تلاش هاي حاكمان تفكر سرمايه داري در غرب، جهان 
سلطه و نظام ياغيگري و استعمار غربي در حال فروپاشي و اضمحلال و 
انديشه عدالت خواهي و ظلم ستيزي در جهان تحت تأثير انقلاب اسلامي 

ايران در حال تكامل و ساماندهي است. 
در نقطه مقابل دستاوردهاي معجزه آس��اي انقلاب اسلامي، آنچه اين 
انقلاب بزرگ و بي بديل را تهديد مي كند بي ترديد تهديد بيروني دشمنان 
اسلام و ايران )حتي با در اختيار داشتن شبكه نفوذي ها و ساختارهاي 
مردم نهاد و... ( نيست بلكه خودكم بيني و فاصله گرفتن احزاب سياسي و 
دولتمردان و مسئولان از سيره عملي حضرت امام خميني سلام الله عليه 
و تبعيت آنان از نظام پوسيده سرمايه داري غربي و وادادگي و دلدادگي 
برخي مسئولان به غرب است. مادامي كه دولتمردان و مسئولان نظام به 
عكس شعارهايي كه مي دهند مقيد به غربگرايي و غربگدايي و در تلاش 
براي رانت خواري، تكاثر ثروت و اش��رافي گري باشند كار نظام اسلامي 

بسامان نخواهد شد. 
مردم در راه پيمايي 22 بهمن امسال در سراسر ايران، يكپارچه خواستار 
بازگشت به سيره امام راحل و شعارهاي بنيادين سال 57 بودند. مطالبات 
مردم در 22 بهمن امسال به عيان همان شعارها و مطالبات سال 57 بود. 
مردم آشكارا عليه »رانت خواري و فساد در بين دولتمردان، اشرافي گري 
و تفكر اسلام سرمايه هاي و اسلام امريكايي شعار دادند. مردم عليه تفكر 
تبعيت از نظام ليبرال سرمايه داري غربي كه پس از جنگ در اداره كشور 
شكل گرفت و متأسفانه تا امروز ادامه دارد شعار دادند. 3۰ سال پيش و 
پس از جنگ تحميلي تفكري غلط و قرض گرفته ش��ده از نظام ليبرال 
سرمايه  داري غرب در قوه مجريه شكل گرفت، به طور علني گفتند براي 
بازسازي و توسعه كشور ناچاريم حداقل 1۰ سال باب عدالت را تعطيل 
كنيم )و با الگوگيري عملي از غرب به توسعه برسيم(، با مغالطه و سفسطه 
گفتند و نوشتند كه كار دولت اداره كشور )بر اساس مدل هاي استقراضي( 
است نه اداره فرهنگي كشور. به عيان مسير وام دادن عدالت به سياست 
و اقتصاد را پيمودند و متأسفانه همان تفكر پس از 3۰ سال تلاش براي 
ترجيح اقتصاد بر عدالت، مجدداً به دنبال مغالطه رفراندوم براي تعطيل 

كردن عدالت است. 
اينك 3۰ سال است كه كش��ور چوب تفكيك عرصه عدالت و اقتصاد را 
مي خورد. 3۰ سال است كه به دليل تفكيك و جداسازي عدالت از اقتصاد 
فاصله فقير و غني بيشتر و بيشتر مي شود، فس��اد از نظر كمي و كيفي 
بزرگ تر و گسترده تر مي ش��ود. و اين در حالي اس��ت كه برخي احزاب 
سياسي بر خلاف سردادن شعار تبعيت از راه و سيره امام راحل متأسفانه 
در مسير تحريف امام و ارزش هاي حياتي انقلاب گام بر مي دارند و براي 
توجيه اشتباهات خود به مردم آدرس عوضي داده و با فريب افكار عمومي 
خود را موجه و پيرو راه امام معرفي مي كنند. نمي توان شعار ايستادگي 
پاي بيرق خط امام سرداد ولي خود را مالك و حاكم بر مردم دانسته و مروج 

اشرافي گري و سرمايه داري بود. 
انقلاب اسلامي با دس��تاوردهاي بي نظير در حوزه هاي نانو، سلول هاي 
بنيادي، پزشكي، دارو و درمان، سدسازي، تونل و پل و راه سازي، صنايع 
موشكي و دفاعي، توزيع عدالت اجتماعي و كشيدن راه براي اكثر روستاها 
و رس��اندن آب و برق و گاز و... ب��ه اقصي نقاط كش��ور، صنايع هوافضا، 
هسته اي، پتروشيمي و... همه و همه از ناحيه مشكلات قابل حل داخلي 
و رخنه فس��اد و رانت در بين برخي دولتمردان تهديد مي شود و ذائقه 
مردم را تلخ مي كند. نسل سوم و چهارم انقلاب كه هرگز امام را نديده اند 
با بصيرت ستودني امروز از دولتمردان، خط امام را مطالبه مي كنند. امروز 
و در چهل سالگي انقلاب اسلامي بازخواني انديشه حضرت امام خميني 
سلام الله عليه در باره عدالت، توجه به محرومان و مستضعفان، مبارزه با 
ظلم، تلاش براي گسترش عدالت، مبارزه با فقر و فساد و تبعيض، مبارزه 
با ظلم و اشرافي گري، ايستادگي و مقاومت در برابر زياده خواهي دشمنان 
و... را مطالبه مي كنند. قطعاً به همان ميزان كه بازگشت به انديشه هاي 
ناب امام راحل قلب مردم را شاد خواهد كرد، به همان ميزان و بلكه بيشتر 
كام مروجان اسلام رحماني و امريكايي را تلخ و لرزه بر اندام آنان خواهد 

انداخت. 
به احزاب سياسي و دولتمرداني كه مي خواهند از هم اكنون خود را براي 
برپايي جشن بزرگ 22 بهمن سال آينده آماده كنند مي گوييم كه جشن 
چهل سالگي انقلاب اسلامي يك جش��ن پرهزينه، كم فايده، نمادين و 
يك روزه نبايد باشد، بلكه جشن چهل س��الگي انقلاب اسلامي جشن 
بازگشت به س��يره عملي حضرت امام خميني سلام الله عليه و مسابقه 
خدمت جهادي و انقلابي براي گش��ودن گره هاي اقتصادي، فرهنگي و 
امنيتي از زندگي مردم با تكيه به ظرفيت ه��ا و توانمندي هاي داخلي و 
ملي است و چنين جشني تنها در صورتي لباس حقيقت پوشيده و كام 
مردم را شيرين خواهد ساخت كه نه يك روز بلكه در طول 3۶5 روز )از 22 
بهمن امسال تا 22 بهمن سال آينده( و با عزم جهادي و انقلابي مسئولان 

نظام همراه باشد. 

دبير شوراي عالي امنيت ملي: 
سقوط جنگنده اسرائيلي پايان راهبرد بزن در رو بود

س�قوط جنگن�ده اس�رائيلي پاي�ان راهب�رد ب�زن در روي 
اس�رائيل و آغ�از ي�ك تغيي�ر مه�م در مقاوم�ت اس�ت. 
علي ش��مخاني، دبير ش��وراي عالي امنيت ملي در گفت و گو با ايلنا، با 
اشاره به حادثه سقوط جنگنده اسرائيلي با موشك هاي سوري در پي 
سرنگوني يك پهپاد كه گفته مي شود ايراني بوده، گفت: اصلاً بحث پهپاد 
نيست. بحث اين است كه اسرائيل به مرز يك كشور همسايه چندين 
بار تجاوز آشكار كرده است. وي تأكيد كرد: صبر و خويشتن داري دولت 
سوريه تاكنون حلاوت پيروزي تجاوزگران اسرائيلي را به ناكامي تبديل 
نكرده بود. اما امروز سوريه اين توان را پيدا كرده و تصميم گرفته كه اين 
تجاوز را پاسخ دهد. شمخاني با اشاره به به كارگيري توان پدافند هوايي 
دولت سوريه گفت: اين توان منجر به س��قوط يك جنگنده اسرائيلي 
شد. اين پايان راهبرد بزن دررو از سوي اسرائيل و آغاز يك تغيير مهم 

در مقاومت است. 

خطيب نمازجمعه تهران: 

سپردن مسئوليت به فردي كه شايستگي ندارد خيانت است

خطي�ب نمازجمعه تهران ب�ا بي�ان اينكه پيام 
راهپيمايي ۲۲ بهمن، پيام تحكيم پيوند امت با 
امام، رهبري و مقتداي خويش است، گفت: مردم 
در فهم وظيفه گوي سبقت را از مسئولان ربوده اند. 
حجت الاسلام سيد محمد حسن ابوترابي كه هفته 
گذش��ته با حكم رهبر معظم انقلاب به عنوان امام 
جمعه موقت تهران منصوب شد، ديروز در نخستين 
حضور خود در اين جايگاه ابراز اميدواري كرد آنچه 
را كه تاكنون در دانش��گاه و حوزه آموخته  اس��ت 
در خدمت نمازگ��زاران بگذارد و ب��ا هدايت الهي و 
ياري حق و با زبان دانش��گاه و حوزه با مردم سخن 
بگويد كه زبان علم، برهان، اس��تدلال و ادب است. 
خطيب نمازجمعه تهران با اش��اره به حضور مردم 
در راهپيمايي 22 بهمن، گفت:  اين حركت عظيم، 
تداوم رحمت و عنايت خدا به مل��ت بزرگوار ايران 
است. اين رحمت خدا بود كه در بيش از هزار شهر و 
5 هزار روستا تجلي يافت. بايد اين نعمت گرانبها را 
با ايمان، تقوا و عمل صالح پاس بداريم. وي پيام اين 
راهپيمايي افتخارآفرين را تحكيم پيوند استوار امت با 
امام خويش نام برد و گفت: اين مهم در پرتو شناخت 
رهبر صالح و فهم درس��ت رهنمود و پيام او و التزام 
عملي به رهنمودهاي معظم له تحقق يافته است كه 

اين نعمت گرانبها رمز اقتدار ملت است. 
   تحكيم پيوند امت با ام�ام و رهبري، پيام 

راهپيمايي ۲۲ بهمن
ابوترابي فرد با بيان اينكه پيام 22 بهمن در واقع پيام 
تحكيم پيوند امت با امام، رهبري و مقتداي خويش 
است، افزود: كدام ملتي توانسته بدون رهبري صالح 
قله هاي رفيع قدرت را فتح كن��د و كدام ملتي بدون 
شناخت و اطاعت از رهبري صالح به چنين وحدت و 
انسجامي دست يافته است؟ كدام ملت بدون فرماندهي 
مقتدر به جبهه واحد متحد در برابر همه دنياي استكبار 

تبديل شده است. خطيب جمعه تهران بيان داشت: 
پيام س��وم راهپيمايي عظيم مردم براي مسئولان و 
مديران ارشد و مياني كشور است. چرا مردم در صف 
مقدم قرار دارن��د؟ چرا مردم در فه��م وظيفه و انجام 
شايسته آن گوي سبقت را از مسئولان يا جمع قابل 
توجهي از آنها ربوده اند؟ پاس��خ اين است كه ملت در 
سايه اطاعت از رهبري به اين پيروزي دست يافته و اگر 
مسئولان مي خواهند در اين مسير قله هاي موفقيت را 
فتح كنند بايد نقشه راه ارائه شده از سوي رهبر معظم 

انقلاب اسلامي را نقشه راه خود قرار دهند. 
   زاويه دولت و مجلس با سياست هاي كلي 

نظام
ابوترابي فرد با اشاره به سياست هاي كلي ابلاغي از 
سوي رهبر انقلاب، اظهار داش��ت: اين سياست ها 
پس از ساعت ها بحث و بررسي با مديران با تجربه 

و كار آزموده و نخبگان دانشگاهي كشور مبدل به 
سياست هاي كلي كشور مي شود كه رهبر انقلاب 
بر آن مهر تأيي��د زده و ابلاغ مي كنن��د. وي با بيان 
اينكه در مقام عمل زاويه جدي در مجلس و دولت 
با سياس��ت هاي كلي ابلاغي مش��اهده مي ش��ود 
كه به اختلاف نظره��اي سياس��ي و حزبي هم بر 
نمي گردد، گفت:  اين ويژگي تم��ام نهادها و قوا در 
فراز و نش��يب هاي مديران كشور است. امام جمعه 
موقت تهران خاطرنش��ان كرد: س��كان دار انقلاب 
براي خلق قدرت سياس��ي،  فرهنگ��ي، اجتماعي، 
اقتصادي و دفاعي براي ملت چشم انداز 2۰ساله را 
تدوين كردند، سياست هاي كلي با نگاه به دستيابي 
به چشم انداز تدوين مي شود و آينده را مي بيند و اين 
اقتضائاتي دارد اما در تدوين لايحه بودجه 97 نگاه 
به سال 97 است. در مجلس هم با نگاه به سال 97 

بودجه را تصويب مي كنند و اين نگاه كوتاه مدت و 
روزمره روز به روز بر مشكلات كشور خواهد افزود. 
ابوترابي  فرد ادامه داد: مطالبه ملت فهم سياست هاي 
كلي ابلاغي رهبري معظم و برنامه ريزي براي تبديل 
آن به قانون است و ملت آماده است براي رسيدن به 
هدف با مشكلات دست و پنجه نرم كند. ملتي كه تا 
امروز ايستاده تا ايران را در قله اقتدار ببيند در صورت 
اجراي درست سياس��ت هاي ابلاغي آماده است تا 
مشكلات را براي رس��يدن به قدرت در فردا تحمل 
كند. وي گفت: اين ش��عار برآمده از شعور، دانش ، 
عقلانيت، انديشه و ايمان اين اقتدار بزرگ سياسي 
را رقم زده است و جبهه مقاومت اسلامي را در برابر 
همه دنياي كفر به قدرتي بالنده و افتخارآميز و پيروز 
مبدل كرده است. خطيب نمازجمعه تهران در خطبه 
دوم نمازجمعه تهران، گفت: در اين خطبه با الهام از 
آيات نوراني قرآن كريم به تبيين اصولي مي پردازم كه 
از اصلي ترين اركان دعوت انبياي الهي و آموزه هاي 
وحياني است. وي با اشاره به اصولي كه تنها در سايه 
التزام به آن جامعه به راه سعادت مي رسد، ادامه داد: 
حيات واقعي در سايه فهم آموزه هاي دين، ايمان به 
آن آموزه ها و عمل به آن به دس��ت مي آيد. حيات 
دستاورد ايمان و عمل صالح است. اين اصلي ترين 
پيام انبياي الهي است كه پيام ميعادگاه نمازجمعه 
است. ابوترابي فرد افزود: حيات سياسي، فرهنگي و 
اقتصادي و در همه عرصه ها در سايه فهم صحيح از 

دين به دست مي آيد. 
   سپردن مسئوليت به فردي كه شايستگي 

ندارد خيانت است
ابوترابي فرد با اشاره به اصل شايسته سالاري گفت: 
اگر مس��ئوليتي به فردي كه شايس��تگي ايماني و 
رفتاري آن را ندارد سپرده شود خيانت به دين است. 
خطيب نمازجمعه تهران افزود: مديران كشور مراقب 
سخنان خود باشيد. چرا سخناني بگوييم كه داراي 
محمل هاي مختلفي است تا اين سخنان را نقد كنند 
و بعد به نقد آنان اعتراض كنيم و بگوييم اين منظور 
ما نبود. از يك مقام مسئول انتظار مي رود سخنانش 
محكم، مس��تدل، متقن و مبتني بر اصول باشد تا 
دل ها را نزديك كند. قول بايد س��ديد و لين باشد 
تا دل ها قبول كنند. وي با اشاره به لزوم استقامت و 
ايستادگي بر اصول اضافه كرد: بايد در جبهه داخلي 
صابر و استوار و در برابر دشمن مقاوم و ايستاده باشيم 
و اين ويژگي جامعه اس��لامي اس��ت. ابوترابي فرد 
افزود: اس��لام تنها ديني است كه اساس آيين خود 
را بر اساس اجتماع قرار داده است. اسلام مردم را از 
هرگونه پراكندگي به دور داشته است، جامعه مورد 
توجه آموزه هاي ديني است و يكي از اساسي ترين 
ويژگي ها و اركان يك جامعه اسلامي وحدت است 
و امروز اقتدار ما دستاورد وحدت ماست. اما بايد بر 
صفوف امت اسلام بيفزاييم و وحدت كلمه را ارتقا 
بخش��يم و همه و همه در چارچوب اصول و مباني 
ديني و انقلابي در كنار هم در ي��ك صف واحد در 
خدمت انقلاب حركت كنيم تا امت اسلامي طعم 
پيروزي را احس��اس كند. امام جمعه موقت تهران 
با بيان اينكه جامعه اس��لامي بايد در برابر دشمن 
مقتدر و ايستاده باشد، گفت: جامعه اسلامي بايد يك 
جبهه متحد با دل هاي گره شده، دشمن شناس و 

رصدكننده تهديدها باشد. 

 تجربه ای كه آموخته نمی شود
مي توان حدس زد زماني كه دستگاه هاي اطلاعاتي و قضايي به جمع 
بندي براي بازداشت كاووس سيدامامي رسيدند و عمليات دستگيري 
او قرار شد اجرايي شود، هيچ تدبيري براي مديريت اخبار مربوط به اين 
جاسوس و كنترل فضاي رسانه اي و هدايت افكار عمومي به اطلاعات 
صحيح در اين زمينه انديشيده نش��ده است. چرا چنين حدسي ساده 
است؟ چون آنچه در فضاي خبري پس از دستگيري سيد امامي اتفاق 
افتاد، شبيه فضاي خبري قريب به اتفاق دستگيري هايي از اين دست 
است؛ يك جاسوس يا فردي با اتهام امنيتي و سياسي دستگير مي شود، 
خبر آن به طور رسمي اعلام نمي شود و افكار عمومي در يك بي خبري 
محض نگاه داشته مي شوند و در واقع، گويا اصلي ترين تدبيري كه در اين 
مواقع انديشيده مي شود، يك جمله تكراري است: »بياييد هيچ خبري 
ندهيم«!و مردم بي خبر مي مانند؟خير؛ نكته مهم همين است كه افكار 
عمومي بدون خبر رسمي هم در بي خبري محض نخواهند بود و اينكه 
نهادهاي امنيتي و قضايي كشور نسبت به مديريت افكار بي اعتنا هستند 
يا تدبير مناسب ندارند، به اين معنا نيست كه طرف مقابل هم سياستي 

براي عمليات رواني ندارد. 
بنابراين اف��كار عمومي در فقدان خبر رس��مي در مورد دس��تگيري 
يك جاس��وس حرفه اي و قديمي با موج خبرهايي مواجه مي شود كه 
اطرافيان او و نيز سياس��يوني كه منافعي در دفاع از او دارند، منتش��ر 
مي كنند. در هفته هاي گذش��ته مردم ايران بدون آنكه خبر و توضيح 
رسمي قابل توجهي در مورد دستگيري و خودكشي يك استاد دانشگاه 
امام صادق   ش��نيده باش��ند، ناگاه با موج خبري منفي عليه دستگاه 
قضايي و نظام مواجه مي ش��وند كه يك فعال دلسوز! محيط زيست و 
استاد جامعه شناس دين! و انسان وارس��ته و فرهيخته اي را بي دليل! 
بازداشت كرده اند و بعد هم به دروغ! مي گويند او در زندان خودكشي 
كرده و ... همان قدر كه افكار عمومي براي برخي نهادها جدي نيست، 

براي ضدانقلاب مهم است. 
 شبكه ملكه طبق روال هميشه پيش��تاز خبررساني مي شود و طبيعتاً 
اين اطلاع رساني هاي رسانه  ملكه بر مسير اخبار درست نيست؛ اما در 
فقدان خبر خبر رسمي آيا مي ش��ود افكار عمومي را قانع كرد كه آنها 
دروغ مي گويند؟ و آيا در برابر اين سوال قرار نخواهيم گرفت كه اگر آن 

دروغ است، راست چيست؟
راست، خبر دستگيري يك جاس��وس حرفه اي و قديمي بود كه با بي 
تدبيري نهادهاي مسئول به موقع اعلام نشد و فضاي خالي مناسب را 
براي موج سواري ضدانقلاب و رس��انه هاي همسوي داخلي و خارجي 
فراهم كرد. اكنون اخبار و اطلاعاتي به ش��كل قط��ره چكاني از طريق 
صداوسيما در اختيار مردم قرار گرفته، اما مي شد اين آشفته بازار خبري 
از ابتدا اصلًا به وجود نيايد و اولين اخبار دس��تگيري جاسوسان فعال 
در حوزه محيط زيس��ت از طريق نهادهاي امنيتي و قضايي در اختيار 
رسانه ها قرار گيرد. وقتي ما براي اطلاع رساني به موقع در مورد اقدامات 
مثبت خود كاري نكنيم، ديگراني كه با اي��ن اقدامات مثبت، تعارض 
منافع دارند، اين فضاي خالي را با آنچه خ��ود مي خواهند پر خواهند 
كرد. فرض كنيم قبل از عمليات دستگيري كاووس سيدامامي، متن 
بيانيه اي در مورد هويت جاسوس��ي او، خلاصه اي از اقدامات و دلايل 
دستگيري اش و روند پرونده اش آماده مي شد و همزمان با آنكه يك تيم 
او را به محل بازداش��ت تحويل دادند، متن بيانيه از صداوسيما خوانده 
مي شد؛ آيا قبل از آنكه ذهن مردم تحت تاثير بمباران رسانه اي معاندين 
قرار بگيرد، مردم با آگاهي از دس��تگيري يك جاسوس حرفه اي، براي 

نهادهاي اطلاعاتي كشور دست نمي زدند؟
اين بي تدبيري رسانه اي به روال هميش��ه نهادهاي امنيتي و قضايي 
تبديل شده و تاوان آن را كل نظام مي دهد. هميشه سكوت مي كنند؛ 
اخبار را در اختيار رسانه قرار نمي دهند؛ هميشه از طرف مقابل هجمه 
مي شود و هميشه ما در يك موضع انفعالي بايد دفاع كنيم! در حالي كه 
موضع برتر را كسي بايد داشته باشد كه جاسوس گرفته و سوي ديگر به 
جاي مدعي بايد در جايگاه متهم باشد. اين خلاصه فرصت هايي است 

كه به حساب نياوردن افكار عمومي آن را هدر مي دهد. 

   تس�نيم: آي��ت الله عل��م اله��دي، نماين��ده ولي فقيه در اس��تان 
خراس��ان رضوي در واكنش به س��خنان اخير رئيس جمهور در جمع 
راهپيمايان 22 بهمن گفت: در سيل جمعيت چندميليوني 22 بهمن، 

اصل 59 را به رخ مردم مي كشيد و رفراندوم مطرح مي كنيد؟
    رسا: مدير مسئول روزنامه كيهان نسبت به فعاليت هاي نفوذي ها به 
عنوان مشاور در مراكز حساس هشدار داد و گفت: همين افراد در عرصه 

مشاوره مي توانند محاسبات را به سمت غلط بكشانند. 
   فارس: سردار شيرازي، رئيس دفتر فرمانده معظم كل قوا: بايد به 
مردم فهيم و قدرشناس با افتخار خدمت كرد و اين مسير خدمت رساني 
و رسيدگي به مسائل و مش��كلات مردمي را هر روز توسعه بخشيده و 

مورد توجه و عنايت ويژه قرار داد. 

سيد عبدالله متوليان

سردار غيب پرور: سستي و تنبلي زيبنده مسئولان نيست
امان از روزي ك�ه جامعه دچار غفلت ش�ود و 
س�ردمداران آن به كانون هاي قدرت و ثروت 
متكي و مس�ئولان و مديران، دنياطلب شوند. 
به گزارش فارس، سردار غيب پرور، رئيس سازمان 
بس��يج مس��تضعفين در س��ي و دومين مراسم 
سالگرد روحاني وارسته ش��هيد محلاتي، شهيد 
طباطبايي نسب و شهداي حادثه هوايي اسفند ۶4 
با گراميداشت نام و ياد شهدا گفت: خداوند متعال 
شهدا را انتخاب كرد و اين انتخاب بي مسما و بدون 
دليل نيست و خوشا بر كساني كه پرونده اعمالشان 

با شهادت در راه خدا بسته شد. 
سردار غيب پرور با اش��اره به دلايل اتفاق شهادت 
حضرت زهرا)س( گفت: امان از روزي كه جامعه 

دچار غفلت شود و س��ردمداران آن به كانون هاي 
قدرت و ث��روت متك��ي و مس��ئولان و مديران، 
دنيا طلب شوند. وي دنيا را مظهر دلفريبي دانست 
و تأكيد كرد: دنيا انسان را دچار وسوسه كرده و در 
عين حال خودخواهي و قدرت طلبي را به دنبال 
مي آورد و هر مديري كه دچار انحراف و مش��كل 
مي شود، يا متوجه كانون ثروت است يا متأسفانه 

كانون هاي قدرت اصل او را از بين برده اند. 
جانشين فرمانده كل سپاه در امور بسيج در ادامه 
سخنان خود گفت: خداوند متعال بر ما منت نهاد 
كه انقلاب اسلامي از كشور ما آغاز شد و با رهبري 
امام عزيز به ما ارزش گذاش��ت. وي ب��ا اين بيان 
اينكه حفظ انقلاب همچون ايجاد آن هزينه دارد، 

افزود: تقديم صدها هزار شهيد و جانباز حكايت از 
مقاومت و پايمردي مردم عزيزمان دارد. غيب پرور 
با گراميداشت ايام عمليات والفجر 8 به سختي ها 
و مش��قت هاي رزمن��دگان در 7۰ روز جنگ فاو 
اشاره و عنوان كرد: مردم عزيز ما از دفاع مقدس تا 
كنون همواره با ايستادگي و ايثارشان هزينه اين 
انقلاب را داده ان��د. وي همچنين به پيروزي هاي 
جبهه مقاومت اش��اره كرد و افزود:  به هر استان 
و شهرس��تاني كه پا مي گذارم سراسر وجد و شور 
جوانان عزيزمان را ب��راي اعزام در دف��اع از حرم 
مشاهده مي كنم كه اين حكايت از تداوم روحيه 

ايثار و فداكاري در نسل فعلي انقلاب دارد. 
سردار غيب پرور راهپيمايي 22 بهمن را تماشايي 

و ش��ورانگيز خوان��د و تأكيد كرد: م��ردم در اين 
راهپيمايي به عش��ق رهبري آمدن��د نه به خاطر 
عملكرد مديران؛ سستي، غفلت، تنبلي و ساختن 
دنياي مادي زيبنده مسئولان نيست. وي بعد از 
نعمت ولايت، بزرگ ترين سرمايه كشور را وجود 
مردم و جوان��ان مؤمن انقلابي دانس��ت و گفت: 
ولايت سكان كشتي انقلاب را با دستان توانمند 
خويش و با هدايت هاي داهيانه در تمام تلاطم ها 
و فتنه انگيزي ها محكم و استوار نگاه داشته است. 
سردار غيب پرور در پايان خطاب به مديران گفت: 
هر كس��ي كه امكان��ي و ميزي و مس��ئوليتي در 
اختيار دارد اگر از اين جايگاه براي خدمت به مردم 

استفاده نكند جهنمي خواهد بود. 

 نماي نزدیک

    بيكاري ابرچالش امروز كشور است
  با توجه به برنامه ريزي هاي صورت گرفته در سال آينده 2۰۰ هزار سرباز مهارت آموزي خواهند 
شد.  سردار س��يدمهدي فرحي، فرمانده قرارگاه مهارت  آموزي سربازان نيروهاي مسلح در 
سخنان پيش از خطبه اين هفته نماز جمعه تهران اظهار داشت: نيروهاي مسلح ما سرباز محور 
هستند و بهره وري بالاتر آنها نقش بهتري را براي رسيدن به اهداف نظام ايفا مي كند. وي افزود: 
از طرفي تجهيزات نيروهاي مسلح هر روز مدرن تر و به روزتر مي شود و بنابراين مهارت هاي 
لازم براي به كارگيري آنها ضروري است و همچنين دشمنان نيز هر روز از تجهيزات پيچيده 
و مدرن استفاده مي كنند و براي مقابله با آنها نيز نيازمند مهارت آموزي هستيم. فرحي با بيان 
اينكه ابرچالش امروز كشور اشتغال و بيكاري است، گفت: بنابراين هر چه بيشتر تلاش كنيم تا 
جوانان در خدمت سربازي مهارت هاي بيشتري بياموزند براي آينده خود و كشور بهتر خواهد 
بود. سربازي يك ثروت عظيم و سرمايه بزرگ در كشور است. فرحي خاطرنشان كرد: ما طبق 
برنامه ريزي هم به آموزش قبل از خدمت توجه كرده ايم و هم توزيع متناسب با مهارت هاي 

سربازان و هم اينكه پس از سربازي از مهارت هاي سربازان استفاده كنيم. 

معاون   رئيس جمهور: 
روحاني از طرح همه پرسي منظور خاصي نداشت

سخنان آقاي روحاني در مورد اصل 59 تأكيد بر ظرفيت هاي فراوان 
قانون اساسي جمهوري اسلامي ايران بود و به نظر مي رسد موضوع 
خاصي براي برگزاري همه پرس�ي مدنظر ايش�ان نب�ود. هرچند 
من در اين خص�وص صحبتي با آق�اي رئيس جمهوري نداش�تم. 
حس��ينعلي اميري، معاون پارلماني رئيس جمهوري روز پنج شنبه در 
مصاحبه با ايرنا، افزود: رئيس جمهور در سخنان روز يك شنبه خود بر 
وحدت و همدلي همه قوا و احزاب و جناح هاي سياسي تأكيد كرد و با 
اشاره به ظرفيت هاي قانون اساسي براي تقويت وحدت و انسجام ملي 
در كشور، به عنوان مجري قانون اساسي و يك حقوقدان به طور كلي 

برخي ظرفيت هاي اين قانون را يادآور شد. 
 وي اظهارداشت: قانون اساسي جمهوري اسلامي ايران هيچ بن بستي 
براي حل مش��كلات از طريق قانونگذاري )مجلس ش��وراي اسلامي، 
شوراي نگهبان و مجمع تشخيص مصلحت نظام( ندارد و همه پرسي 
هم نوعي قانونگذاري است، بنابراين من معتقدم كه نسبت به اظهارات 
رئيس جمه��وري در مورد اصل 59 قانون اساس��ي پيش��داوري هاي 
نادرستي صورت گرفت و همين پيشداوري ها نيز به حاشيه سازي هاي 

ژورناليستي دامن زد. 
معاون پارلماني رئيس جمهور ادامه داد: س��خنان رئيس جمهوري در 
واقع، دعوت عام به وفاق ملي بر اساس ميثاق ملي يعني قانون اساسي 
بود كه چارچوب مش��روعيت عمل و رفتار حاكمان، احزاب، جناح ها 
و آحاد مردم اس��ت. ايش��ان ابتدا حق همه احزاب و جناح ها و فراتر از 
آن حق همه آحاد جامعه را براي مش��اركت سياسي در اداره كشور به 
رسميت شناخت تا اميد جمعي و انسجام ملي را تقويت كند و سپس 
براي فرض وجود م��واردي كه با قانونگذاري عادي قابل حل نباش��د، 
يكي از ظرفيت هاي موجود در قانون اساسي يعني همه پرسي موضوع 
اصل 59 اين قانون را در كنار ديگر راه حل ها و ظرفيت ها مورد تأكيد 
قرارداد. اميري در ادامه افزود: رئيس جمهوري در واقع بر اين موضوع 
كه بن بستي در قانون اساسي جمهوري اس��لامي ايران وجود ندارد، 
تأكيد كرد. وي اظهارداش��ت: بنابراين، معتقدم هرگونه سوء تعبير يا 
پيشداوري از سخنان ايشان كه متكي به نصوص قانون اساسي است، 

سازنده نخواهد بود. 

كبري آسوپار
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